

海洋科学集刊 第 14 集

(1978 年 8 月)

目 录

我国台湾及其附近海底地形对黑潮途径的影响·····	管秉贤 (1)
关于海水中微量金属离子的浓度·····	
·····顾宏堪、刘明星、张星君、包万友、郭如新、王 琦、曾昭文 (23)	
咸淡水养殖梭鱼的自然繁殖观察和人工繁殖试验·····	
·····中国科学院海洋研究所海洋鱼类繁殖研究组 (29)	
中国近海中带蛤科的研究·····	庄启谦 (69)
中国近海玉蟹属五个新种的描述·····	<u>沈嘉瑞</u> 、陈惠莲 (75)
中国近海鲍科的研究·····	吕端华 (89)
中国近海珍珠贝科的研究·····	王祯瑞 (101)
中国产的几种寄生红藻·····	张峻甫、夏邦美 (119)
海南岛潮间带底栖海藻群落生态的初步研究·····	杨宗岱 (129)

STUDIA MARINA SINICA No. 14

(August, 1978)

CONTENTS

The Topographic Effects of Taiwan Island, China and Adjacent Bottom Relief on the Path of the Kuroshio	Kwan Ping-hsien (18)
On the Concentrations of Ions of Trace Metals in Sea Water	Gu Hongkan, Liu Mingxing, Zhang Xingjun, Bao Wanyou, Guo Ruxin, Wang Qi and Zeng Zhaowen (27)
Observation on the Natural Propagation and Experiments on the Artificial Propagation of the Mullet, <i>Mugil so-iuy</i> Basilewsky, Cultured in Brackish Waters	Propagation Reserch Group on Marine Fishes, Institute of Oceanology, Academia Sinica (57)
Studies on the Mesodesmatidae (Lamellibranchia) off the Chinese Coast	Zhuang Qiqian (73)
Description of Five New Species of <i>Leucosia</i> (Crustacea, Decapoda: Leucosiidae) Off Chinese Waters	<u>C. J. Shen</u> and Chen Huilian (82)
A Study on the Haliotidae From the Coast of China	Lü Duanhua (98)
A Study of the Chinese of the Family Pteriidae (Mollusca)	Wang Zhenrui (114)
Studies on the Parasitic Red Algae of China	C. F. Chang and B. M. Xia (126)
A Preliminary Study on the Intertidal Ecology of Benthic Marine Algae of Hainan Island	Yang Tsungday (138)